

Interview with Klaus Wyrcki 25 February 1999

Interview mit Klaus Wyrcki, 25. Februar 1999

H. von Storch, J. Sündermann & K. Magaard

Abstracts:

For five decades, Prof. Klaus Wyrcki was part of the illustrious group of leading oceanographers. His scientific career began in Kiel, where he got his PhD under the supervision of Prof. Wüst, lead him to Indonesia, Australia and California, until he finally came to Honolulu, where he stayed until his retirement in the early 1990s. On the occasion his 75th birthday and 50th PhD anniversary, Jürgen Sündermann, Klaus Magaard and Hans von Storch spoke with him about his experiences and insights of a long, successful and exciting scientific life.

Zusammenfassung:

Prof. Klaus Wyrcki hat über fünf Jahrzehnte zu den weltweit hervorragendsten Ozeanographen gehört. Nach Stationen in Kiel, wo er 19950 bei Prof. Wüst promovierte, in Indonesien, Australien und Kalifornien, führte ihn die Wissenschaft schließlich nach Honolulu, wo er sich Anfang der 90er Jahre aus der Wissenschaft verabschiedete. Aus Anlaß seines fünfundsiebzigsten Geburtstages und des fünfzigsten Jahrestages seiner Promotion befragten in Jürgen Sündermann, Klaus Magaard und Hans von Storch über seine Erfahrungen und die Einsichten eines langen, erlebnis- und kenntnisreichen Lebens.